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Protokół 
z XLV Sesji Rady Gminy  

odbytej w dniu 8 lipca 2010r.  
 
 
Obrady otworzyła o godzinie 15:50 Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Lesińska, która 
stwierdziła, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. W Sesji udział wzięli : 
radni: 

Pan Marek Borowczyk 
Pan Rafał Drzewiecki 
Pani Krystyna Kotecka   
Pan Tadeusz Lammel 
Pani  Ewa Lesińska  
Pan Henryk Lesiński 
Pan Tomasz Maćkowiak 
Pan Daniel Matela 
Pani Halina Michalak-Szczepaniak  
Pan  Andrzej Ratajczak 
Pani Elżbieta Sznajder 
Pan Krzysztof Świątczak 

sołtysi : 
 Pani Jolanta Fludra 
 Pan Sławomir Golba 
 Pani Bożena Karolczak 
 Pan Czesław Książkiewicz 
 Pan Stanisław Lesiński 
 Pan Eugeniusz Nowicki 
 Pan Ferdynand Nowicki 
 Pan Rafał Ochowiak  
 Pan Grzegorz Socha 
 Pan Mieczysław Tomkowiak 
  
Zaproszeni Goście: 
Dyrektor GOKiS – Jakub Czubak 
  
Oraz: 
Wójt Gminy - Bogdan Kemnitz 
Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy - Genowefa Przepióra 
Skarbnik Gminy  - Mirosława Nowak 
Kierownik Referatu Infrastruktury i Budownictwa  – Barbara Błoch 
Radca Prawny – Anna Woźniak - Tyczka 
Podinspektor ds. obsługi rady i promocji gminy -Małgorzata Smytry 
 
Porządek posiedzenia sesji: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie  bezprzetargowej sprzedaży udziału we współwłasności 
nieruchomości. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na udzielanie bonifikat od ceny sprzedaży 
lokali mieszkalnych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kleszczewo  
nieruchomości Skarbu Państwa. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia okręgów wyborczych w 
Gminie Kleszczewo. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na miesiące sierpień-
październik  2010r.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2010r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu gminy, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury 
za I półrocze danego roku budżetowego. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 
13. Działalność Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie: Sport, Kultura, Orliki, 
Akcja Lato. 
14. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
15. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
16. Odpowiedzi na interpelacje. 
17.Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie. 
 
Na wstępie nawiązując do 20 rocznicy  Samorządów  Wójt podziękował Radnemu 1 i 3 
kadencji Wojciechowi Perdoch za długoletnią działalność na rzecz  Samorządu Gminy 
Kleszczewo.  
 
Ad.2 
Radny Drzewiecki złożył interpelację w formie pisemnej na ręce przewodniczącej w sprawie 
przewozu dzieci w wózkach dziecięcych środkami komunikacji gminnej, w której prosi o 
zmianę przepisów. 
Następnie Przewodnicząca odczytała pismo. Odpowiedź zostanie udzielona na kolejnej sesji. 
 
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu.  
Przewodnicząca poinformowała o zmianie w wysłanym protokole do Radnych i tak w części 
Ad.10 wyraz „koszt” został zamieniony na wyraz  „kwota” . Prawidłowo całe zdanie brzmi: 
Hala w Kleszczewie to kwota 142961,90 zł. Radny Drzewiecki poprosił o dopisanie w części 
Ad.13 do nazwiska Drzewiecki „Radny”, oraz w części Ad. 14 zmianę wyrazu „Rady 
Drzewiecki” na Radny Drzewiecki”. Radna Michalak – Szczepaniak wskazała, iż w części 
Ad. 22 wpisana jest „ul. Trzecia” a powinna być „ul. Trzecka”. Radni nie mieli więcej uwag 
do protokołu. Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XLIV 
Sesji Rady Gminy w formie poprawionej o w/w sformułowania.  
Głosowało: 12 radnych. 
Za: 11 
Przeciw: 0  
Wstrzymało się: 1  
Protokół został przyjęty. 
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Ad. 4 
Pani Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XLIV 
Sesji Rady  Gminy ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad. 5 
Pani Błoch przedstawiła projekt uchwały nr XLV/311/2010 w sprawie  bezprzetargowej  
sprzedaży udziału we współwłasności nieruchomości. Temat był szczegółowo omawiany na 
poszczególnych Komisjach. 
Pani Błoch powiedziała, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie w drodze 
bezprzetargowej udziału wynoszącego 29/100 części, w prawie własności niezabudowanej 
nieruchomości położonej w Gowarzewie, stanowiącej działkę o nr geodez. 205/29 o 
powierzchni 0,0947 ha, zapisaną w KW 44518. 
Radni nie mieli pytań. Przewodnicząca zarządziła głosowanie.  
Głosowało 12 Radnych. 
Za: 12 
Przeciw: 0  
Wstrzymało się: 0  
Uchwała nr XLV/311/2010 została podjęta (dokumenty w załączeniu). 
 
Ad. 6 
Pani Błoch przedstawiła projekt uchwały nr XLV/312/2010 w sprawie określenia warunków 
udzielania bonifikat i wysokości stawek  procentowych od ceny sprzedaży lokali 
mieszkalnych. Temat był szczegółowo omówiony na poszczególnych Komisjach. 
Pani Błoch powiedziała, że projekt uchwały dotyczy ustalenia  bonifikaty od ceny  sprzedaży 
lokali mieszkalnych w wysokości   80 % ceny oraz, że bonifikata  może  być  udzielona w 
przypadku  sprzedaży lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy.  
Ponieważ Radni nie mieli pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Głosowało 12 Radnych. 
Za: 12 
Przeciw: 0  
Wstrzymało się: 0  
Uchwała nr XLV/312/2010 została podjęta (dokumenty w załączeniu). 
 
Ad. 7 
Pani Błoch przedstawiła projekt uchwały nr XLV/313/2010 w sprawie nabycia na własność 
Gminy Kleszczewo budynków i budowli w miejscowości Kleszczewo. Temat był 
szczegółowo omawiany na poszczególnych Komisjach. Pani Błoch powiedziała, że projekt 
uchwały dotyczy nabycia od Spółdzielni Usług Rolniczych w Kleszczewie będącej w 
likwidacji na własność Gminy Kleszczewo, nakładów poniesionych na gruncie mienia 
komunalnego stanowiące działki o nr geodez. 15/8, 15/9  i 15/53 położone w Kleszczewie, 
zapisane w KW 17730. Nabycie budynków i budowli ma nastąpić za cenę nie przekraczającą  
kwotę 443.184,00 zł. 
Ponieważ Radni nie mieli pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Głosowało 12 Radnych. 
Za: 9 
Przeciw: 1  
Wstrzymało się: 2  
Uchwała nr XLV/313/2010 została podjęta (dokumenty w załączeniu). 
 
Ad. 8 
Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr XLV/314/2010 w sprawie  zmiany uchwały w 
sprawie ustalenia okręgów wyborczych w Gminie Kleszczewo. Temat był szczegółowo 
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omówiony na poszczególnych Komisjach, natomiast z uwagi na obecność na sesji Państwa 
sołtysów  przybliżyła sprawy związane z  projektem uchwały.  
Konieczność dokonania zmian  w podziale gminy na okręgi wyborcze związana jest z  
zaistnieniem przesłanek wymienionych w art. 92 ust. 1 w/w ustawy polegających na istotnym 
naruszeniu normy przedstawicielskiej w poszczególnych okręgach, spowodowanym zmianą 
liczby mieszkańców gminy. 
Okręg wyborczy obejmuje część obszaru gminy. W gminach na terenach wiejskich okręgiem 
wyborczym jest sołectwo. Sołectwa łączy się w celu utworzenia okręgu wielomandatowego 
lub dzieli się jeżeli wynika to z konieczności zachowania jednolitej normy przedstawicielstwa 
lub  gdy  liczba radnych wybieranych w okręgu wyborczym  przekracza  5. 
Liczba mieszkańców gminy na dzień 31.12.2009r. wynosiła 5616, natomiast norma 
przedstawicielska wynikająca z podzielenia liczby mieszkańców  gminy przez ustaloną liczbę 
radnych wynosi 374,4. 
Projekt uchwały przekazany został Komisarzowi Wyborczemu w Poznaniu, który pozytywnie 
zaopiniował przedstawioną przez Wójta Gminy  propozycję podziału gminy na okręgi 
wyborcze. 
W dotychczas obowiązującej uchwale Rady Gminy z 2006r.  projekt wprowadza  następujące 
zmiany: 

• do granic dotychczasowego  dwumandatowego okręgu wyborczego o nr 1 włącza  się 
sołectwo Bylin, które zostaje wyłączone z okręgu wyborczego nr 2, 

• do granic dotychczasowego dwumandatowego okręgu wyborczego o  nr 2 włącza się 
sołectwo Śródka, które zostaje wyłączone z okręgu wyborczego nr 3, 

• dotychczasowy trzymandatowy okręg wyborczy nr 3 staje się okręgiem dwumandatowym 
obejmującym sołectwo Krerowo, sołectwo Markowice i sołectwo Zimin, 

• likwiduje się dotychczasowy pięciomandatowy okręg wyborczy o nr 6 i tworzy się w 
sołectwie Tulce: dwumandatowy okręg wyborczy o nr 6 i czteromandatowy okręg wyborczy 
o nr 7 
Następnie Pani Sekretarz przedstawiła granice okręgu wyborczego i podała liczbę radnych 
wybieranych w okręgu, które po wprowadzeniu zmian w/w  przedstawiają się następująco : 
 

Numer  
okręgu  

wyborczego 

Granice okręgu wyborczego Liczba radnych  
wybieranych  
   W okręgu 

 
1 

Sołectwo Kleszczewo obejmujące miejscowości:    
Kleszczewo, Lipowice, Bugaj 
Sołectwo Poklatki 
Sołectwo Bylin  

 
2 

 
2 

Sołectwo Nagradowice 
Sołectwo Krzyżowniki 
Sołectwo Śródka 

 
2 
 

 
3 

Sołectwo Zimin 
Sołectwo Krerowo 
Sołectwo Markowice 

 
2 

 
4 

Sołectwo Gowarzewo obejmujące miejscowości: 
Gowarzewo,  Szewce, Tanibórz 

2 

5 Sołectwo Komorniki 1 
6 Sołectwo Tulce, ulice:  

Chabrowa, Fiołkowa, Konwaliowa, Krokusowa, 
Osiedle Przylesie, Wrzosowa 

 
2 

7 Sołectwo Tulce, ulice : 
Bukowa, Daliowa, Gajowa, Gospodarcza, Irysowa, 
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Jałowcowa, Jaśminowa, Kalinowa, Kasztanowa, 
Klonowa, Krańcowa, Krótka, Leśna, Liliowa, 
Mahoniowa, Makowa, Narcyzowa, Orzechowa,  
Pocztowa, Polna, Poznańska, Radosna, Różana, 
Sosnowa, Sportowa, Średzka, Świerkowa, Tulipanowa. 
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Radny Świątczak powiedział, że nadal podtrzymuje swoje stanowisko, które przedstawił na 
Komisji i uważa, że ten podział administracyjny to podzielenie Tulec na część „nowych” i 
„starych”  mieszkańców,  natomiast osoba wybrana do Rady powinna reprezentować interesy 
większej rzeszy mieszkańców. Powiedział, że można było dokonać różnych podziałów,  czy 
konsultacji z mieszkańcami.  
Radna Sznajder zwróciła uwagę, że w Tulcach mamy prawie 2200 mieszkańców i 5 Radnych 
obecnie ( 6 Radnych po zmianie) i wybór tych okręgów nie był konsultowany i jej zdaniem 
oddaje to stosunek Pana Wójta do tego tematu. Należało zwrócić się z propozycją i 
przeprowadzić pewne uzgodnienia po to, aby nie było elementu zaskoczenia.  
Radna Kotecka zapytała czy w okręgu wyborczym nr 6 i 7 na liście może pojawić się 
przedstawiciel całej wsi, czy tylko z danego okręgu.  
Pani Sekretarz powiedziała, że zgłoszonym można być tylko w jednym okręgu wyborczym- 
mieszkaniec Tulec może być zgłoszony w okręgu 6 lub okręgu 7, natomiast prawo wybierania  
radnego w tym okręgu przysługuje tym, którzy są  tam zameldowani. 
Pani Sekretarz poinformowała również, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym podział 
na okręgi wyborcze, ich granice i numery oraz liczbę radnych wybieranych w każdym okręgu 
ustala, na wniosek wójta rada gminy, natomiast projekt podlega zaopiniowaniu przez 
Komisarza Wyborczego. Dopuszczalność podziału sołectwa na okręgi wyborcze nie oznacza 
możliwości dowolnego podziału sołectwa na okręgi wyborcze; z treści przepisów wynika 
bowiem, że najpierw należy ocenić, czy podział sołectwa na dwa okręgi pozwoli na 
utrzymanie liczby radnych w tych okręgach w granicach określonych w ordynacji. Jeśli 
podział na dwa okręgi jest niewystarczający, można podzielić sołectwo na taką (ale nie jak 
najmniejszą) liczbę okręgów, która pozwoli na nieprzekroczenie ustawowo określonej liczby 
radnych wybieranych w okręgu.  
Wójt powiedział, że trudno mieć zarzut, że źle procedujemy, jest to uchwała jak każda inna i 
nie jest specjalnym dokumentem, który wymaga konsultacji w poszczególnych 
miejscowościach. Największy głos w tej kwestii ma Komisarz, który bierze pod uwagę więzi 
i wspólne interesy mieszkańców. Dodał, że w przeciwieństwie do poprzedniej wersji, teraz 
udało się wyprostować pewne niuanse, które pojawiły się. Jest to obecnie dokument, który w 
pełni odzwierciedla te wszystkie więzi, uwarunkowania, które wynikają też z ustawy. Tak jak 
mówiliśmy na Komisjach, miejscowości te są w prawidłowy sposób połączone. W przypadku 
dyskutowanej kwestii Tulec Państwo w tym momencie macie zagwarantowane dla tego 
małego skrawka gminy 2 mandaty. Wójt powiedział, że uważa ten podział za właściwy. 
Radny Drzewiecki zapytał co się stanie jak nie przyjmiemy uchwały. 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że zmiany należy dokonać najpóźniej na 3 miesiące przed 
upływem kadencji, a wiec do dnia 12 sierpnia br. W przypadku niepodjęcia uchwały Pan 
Wójt powinien przedstawić do zaopiniowania Komisarzowi Wyborczemu „nowy” projekt 
uchwały, tak aby Rada Gminy podjęła uchwałę do dnia 12 sierpnia 2010.  Po tym terminie 
decyzje podejmuje Komisarz Wyborczy. Po  toczącej  się  dyskusji   nad  sposobem  podziału  
Gminy   na  okręgi Przewodnicząca zaproponowała , aby poprzez głosowanie rozstrzygnąć tę  
kwestię. Radni nie mieli pytań. Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Głosowało 12 Radnych. 
Za: 9 
Przeciw: 1  
Wstrzymało się: 2 
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Uchwała nr XLV/314/2010 została podjęta (dokumenty w załączeniu). 
 
Ad. 9  
W dalszej kolejności Przewodnicząca odczytała plany pracy poszczególnych Komisji i 
zaproponowała Plan Pracy Rady Gminy i tak: 

 
Lp. 

 
Termin Sesji 

 
Temat  Sesji 

 
Mat. Przygotowuje 

 
1. 
 

 
Sierpień 

 
Przygotowanie placówek oświatowych na 
terenie gminy do rozpoczęcia roku 
szkolnego 

 
 

 
 Dyrektorzy placówek 
oświatowych 

 
2.  

 
wrzesień 

 

 
Wykonanie budżetu gminy za I półrocze 
2010r. 
 

 
Wójt Gminy 
 

 
3. 

 
październik 

 

 
Inwestycje- remonty - podsumowanie 
 
 

 
Wójt Gminy 

Plan Pracy stanowi załącznik do projektu uchwały nr XLV/315/2010 w sprawie uchwalenia 
planu pracy Rady Gminy na miesiące sierpień-październik  2010r. 
 Ponieważ nie było uwag do przestawionego Planu Pracy,  Przewodnicząca zarządziła 
głosowanie. 
Głosowało 11 Radnych. ( Na sali nie obecny Radny Borowczyk) 
Za: 11 
Przeciw: 0  
Wstrzymało się: 0 
Uchwała nr XLV/315/2010 została podjęta (dokumenty w załączeniu). 
 
Ad. 10 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr XLV/316/2010 w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2010r. temat był szczegółowo omawiany na posiedzeniach poszczególnych 
Komisji. Na salę wszedł Radny Borowczyk. Pani Skarbnik powiedziała, że w dziale 700 
Gospodarka komunalna zmieniono wysokość środków na wykup budynków i budowli od 
Spółdzielni Usług Rolniczych w Kleszczewie w likwidacji do kwoty 443.184 zł. 
Zmniejszając kwotę omawianą na Komisjach o 17.222 zł. W rozdziale 75412 dodatkowo 
zwiększono środki o 17.222 zł głównie na pokrycie działań związanych z powodzią. Ze 
względu na wprowadzone dotacje zarządzeniem Wójta z dnia 30 czerwca 2010r., w 
załączniku nr 1 i 2 zmianie ulegają tylko kwoty ogólne.  Ustala się łączną kwotę dochodów 
budżetu na 2010r. w wysokości   21.263.761 zł. oraz ustala się łączną kwotę wydatków  
budżetu na rok 2010r. w wysokości 30.113.745 zł. Wydatki majątkowe zwiększają się o 
kwotę 501.544 zł. do kwoty 14.812.222 zł.  
Radna Sznajder wskazała, iż w uzasadnieniu w dziale 700 jest nie zmieniona kwota z 
460.406zł na 443.184 zł, o której mówiła Pani Skarbnik przedstawiając uchwałę. 
Pani Skarbnik powiedziała, że prawidłowa kwota to rzeczywiście 443.184 zł i poprosiła 
Radnych  o naniesienie  poprawki.  
Radna Sznajder zapytała o automatyczne zagospodarowanie kwoty 17 tys. na straż pożarną. 
Pani Skarbnik powiedziała, że nasze Jednostki Ochotnicze Straży Pożarnej brały udział w 
tegorocznej powodzi. Powiedziała, że podana kwota jest niewystarczająca, do października 
będzie konieczne zapłacenie ubezpieczenia. Dodała, że trudno przewidzieć kiedy OSP będzie 
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wzywana do akcji. Plan finansowy uzupełniany jest po to, aby na bieżąco strażakom 
wypłacać ekwiwalent za udział w działaniach bojowych. Prezesi OSP sporządzają zestawienia 
raz na kwartał i na Komisjach nie było jeszcze wiadomo jaka będzie potrzebna kwota. 
Radny Drzewiecki powiedział, że interesują go w załączniku nr 1 i 2 kwoty przed zmianą.  
Pani Skarbnik powiedziała, że podczas Komisji informowała, że najprawdopodobniej będzie 
zwiększona dotacja na wybory. Decyzja ta ostatecznie wpłynęła jak również decyzja 
dotycząca pomocy społecznej. 
Radni nie mieli więcej pytań. Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Głosowało 12 Radnych.  
Za: 11 
Przeciw: 0  
Wstrzymało się: 1 
Uchwała nr XLV/316/2010 została podjęta (dokumenty w załączeniu). 
 
Ad. 11 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr XLV/317/2010 w sprawie określenia  zakresu  
i  formy  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy, informacji  o  kształtowaniu  
się  wieloletniej  prognozy finansowej  informacji oraz o  przebiegu  wykonania  planu  
finansowego  samorządowej  instytucji  kultury za  I półrocze  danego  roku  budżetowego. 
Temat był szczegółowo omówiony na posiedzeniach poszczególnych Komisji. Pani Skarbnik 
powiedziała, że zmieniła się ustawa o finansach publicznych i jest potrzeba wprowadzenia 
zmian. W zasadzie uchwała odnośnie określenia zakresu i formy informacji o  przebiegu  
wykonania  budżetu  gminy i wykonania  planu  finansowego  samorządowej  instytucji  
kultury za  I półrocze  danego  roku  budżetowego nie zmienia się tj. pozostaje taka sama 
forma i treść. Zmianą jest to, iż po raz pierwszy od 2011 roku Wójt Gminy będzie przedkładał 
Radzie Gminy informację o kształtowaniu się wieloletniej  prognozy finansowej.  
Radna Sznajder zapytała czy w przypadku zmian i modyfikacji naszego planu inwestycyjnego 
będzie trzeba również aktualizować  prognozę finansową. 
Pani Skarbnik odpowiedziała twierdząco.  
Radni nie mieli pytań. Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Głosowało 12 Radnych.  
Za: 12 
Przeciw: 0  
Wstrzymało się: 0 
Uchwała nr XLV/317/2010 została podjęta (dokumenty w załączeniu). 
 
 
Ad. 12 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr XLV/318/2010 w sprawie pomocy finansowej 
dla Powiatu Poznańskiego. Temat był szczegółowo omawiany na poszczególnych Komisjach. 
Pani Skarbnik powiedziała, że projekt uchwały dotyczy udzielenia z budżetu gminy pomocy 
finansowej dla Powiatu Poznańskiego z przeznaczeniem  na realizację programu likwidacji 
wyrobów i materiałów zawierających azbest. Pomoc finansowa zostanie udzielona w formie 
dotacji celowej ze środków budżetu gminy na 2010r., w wysokości 30.000 zł. Kwota możliwa 
do wykorzystania to 54.965 zł. Udział gminy to 54,58%, Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu finansuje 27,04%, a budżet Powiatu 
Poznańskiego 18,02%.  Powiedziała, że informacja o możliwości korzystania z 
dofinansowania będzie umieszczona na stronie internetowej. 
 Radny Ratajczak zapytał czy z tych pieniędzy będzie mogło korzystać sołectwo dokładnie 
chodzi o budynek „Nad stawem”. Pani Skarbnik odpowiedziała twierdząco. 
Ponieważ Radni nie mieli pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Głosowało 12 Radnych.  
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Za: 12 
Przeciw: 0  
Wstrzymało się: 0 
Uchwała nr XLV/318/2010 została podjęta (dokumenty w załączeniu). 
 
Przewodnicząca zarządziła 15 minutową przerwę. 
 
 
Ad. 13 
Pan Jakub Czubak przedstawił działalność Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w 
Kleszczewie z zakresu sportu, kultury, boisk sportowych „Orliki 2012” i trwającej „Akcji 
Lato”. Powiedział, że 25-27 czerwca odbyły się Dni Gminy Kleszczewo” gdzie na stadionie 
w Kleszczewie w piątek koncertował Krzysztof Krawczyk wraz z zespołem, a w sobotę 
Izabela Trojanowska. Dodał, że sprawozdanie z tej imprezy zostanie przedłożone Panu 
Wójtowi w najbliższych dniach. Koszt przedsięwzięcia porównywalny do zeszłorocznego. 
Pan Czubak powiedział, że „Akcja Lato” to cykl letnich imprez skierowana dla dzieci i 
młodzieży z naszej gminy. Zaplanowane są  3 turnusy dla różnych grup wiekowych: I turnus 
05-09.07.2010 II turnus 26-30.07.2010, III turnus 16-20.08.2010. Program  o „Akcji Lato” 
został przedstawiony na stronie internetowej i w formie plakatów. Program zawiera m.in. 
festyny dla dzieci i ich rodziców w miejscu zamieszkania pod nazwą „Niedziela dla dziecka”, 
„Wakacje w bibliotece”, zajęcia plastyczne w siedzibie GOKiS w Kleszczewie, Konkurs na 
plakat czy wyjazd do Kołobrzegu w dniach 04.08.2010-11.08.2010- organizatorem wyjazdu 
jest Stowarzyszenie Rozwoju Oświaty oraz Upowszechniania Kultury w Ziminie. W trakcie 
trwania „Akcji Lato” można korzystać z obiektów sportowych „Orlik 2012” w Kleszczewie i 
Tulcach. Zajęcia dla dzieci i młodzieży prowadzone są przez animatorów sportu.  
Proponowana jest piłka nożna, siatkowa i koszykowa. W trakcie trwania akcji zostaną 
rozegrane mecze eliminacyjne „Letniego Turnieju w Piłkę Nożną”, a finał rozgrywek 
przeprowadzony zostanie podczas festynu w Tulcach.  Udostępnione są również kawiarenki 
internetowe w Kleszczewie i Tulcach oraz świetlice środowiskowe. Stowarzyszenie 
„Pomagam” w Kleszczewie poprowadzi zajęcia na basenie w Swarzędzu w miesiącach lipiec 
i sierpień. Organizatorami „Akcji Lato” jest Urząd Gminy Kleszczewo, GOKiS w 
Kleszczewie, Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Stowarzyszenie 
Rozwoju Oświaty oraz Upowszechniania Kultury na Wsi w Ziminie, Stowarzyszenie 
Pomagam, Sołectwa: Poklatki, Markowice, Komorniki, Śródka, Krzyżowniki, Zimin, 
Krerowo. 
Pan Czubak powiedział o możliwości rezerwacji terminów korzystania z boisk sportowych 
„Orlik” poprzez Internet na stronie www.sport.kleszczewo.pl. Na stronie można znaleźć opisy 
gminnych obiektów sportowych, strona również będzie rozbudowana.  Boiska otwarte są w 
roku szkolnym. Zgodnie z obowiązującym regulaminem przestrzegany jest zakaz używania 
butów piłkarskich na wysokich i metalowych korkach oraz kolców. W przypadku  zakazu 
wprowadzania zwierząt na boisko zostaną zamówione i przygotowane specjalne tablice 
informacyjne. Zajęcia prowadzone są pod nadzorem trenerów środowiskowych – animatorów 
Sportu.  Oficjalne otwarcie boisk sportowych miało miejsce 15 czerwca, na które zostali 
zaproszeni przedstawiciele gminy, powiatu i województwa. 
Pan Czubak wspomniał również o otwarciu przed Dniem Dziecka w ciągu jednego dnia 10 
placów zabaw. 
Radna Sznajder zapytała czy zajęcia plastyczne odbywają się tylko w GOKiS-ie w 
Kleszczewie. Pan Czubak odpowiedział twierdząco, dodając, że jeśli będzie zainteresowanie 
to przy organizowaniu III Turnusu „Akcji Lato” można zaplanować zajęcia również w 
miejscowości Tulce. 
Radna Sznajder zapytała o częstotliwość korzystania z „Orlików” i o stopień ich 
wykorzystania. Pan Czubak powiedział, że „Orliki” wykorzystywane są w 100%, a  
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rezerwacje darmowe. Następnie przedstawił stopień wykorzystania Orlika w Kleszczewie, 
który obrazuje poniższa tabela. 
                   Stopień wykorzystania ORLIKA w Kleszczewie  

 
dane zbiorcze (łącznie ze 
szkołą)   

     
  Marzec Kwiecień Maj Ogółem 
Liczba imprez   3 3 6 
Liczba zawodów   5 6 11 
Liczba zajęć 12 158 249 419 
Liczba uczestników 111 1 443 1 782 3 336 
Dziewczęta 16 391 387 794 
Chłopcy 95 1 052 1 395 2 542 
 
Wspomniał, że istnieje ryzyko, iż dzieci będące w mniejszych grupach mają też mniejsze 
szanse na pełne korzystanie z boisk.  Zaproponował trzy dni w tygodniu bez rezerwacji. 
Kwestia będzie omawiana jeszcze na Komisjach. 
Radna Kotecka powiedziała, że w przypadku gdzie rezerwacji mogą dokonywać wszyscy, 
czyli również osoby z innych gmin, należy zwrócić szczególną uwagę na to, aby dzieci z 
naszej gminy mogły jak najwięcej korzystać z tych obiektów. 
Sołtys z Tulec zwrócił uwagę, że „Orliki” są zamknięte w niedzielę. 
Pan Czubak powiedział, że realizowana jest wola Rady Gminy, która stosowną uchwałą 
zdecydowała o niekorzystaniu z obiektów właśnie w niedzielę. 
Radni potrzymali swoje stanowisko. Radna  Lesińska złożyła  propozycję  rozważenia   
umowy  zlecenia  dla  osób, które  miałyby  nadzór  nad  obiektami  w   niedzielę.  
Wójt dodał, że główną przyczyną takiej decyzji była kwestia nadzoru. Animatorzy Sportu 
niedzielę mają wolną od pracy  i zatrudnienie ich na ten czas to też dodatkowy koszt dla 
gminy.  
Radny Świątczak powiedział, że może w przypadku wakacji warto zrobić wyjątek tym 
bardziej, że jest to szczególny okres w roku dla dzieci i dzień też jest dłuższy.  
Radna Sznajder zapytała jaki jest przewidziany budżet na festyn związany  z „Akcją Lato” w 
Tulcach. 
Pan Czubak powiedział, że jest to koszt ok. 10 tys. zł. 
Radny Świątczak skomentował,  że jest to koszt 7 razy mniejszy niż w Kleszczewie na 
obchody Dni Gminy Kleszczewo, a Tulce jako miejscowość ma więcej mieszkańców. 
Pan Czubak odpowiedział, że całkowity koszt „Akcji Lato” to 38.200 zł w tym m.in. 1.800 zł 
wynagrodzenie dla opiekunów, 5500 zł dofinansowanie dla dziecka, wynajem dmuchawców, 
trampoliny, 600 zł wakacje w bibliotece, 450 zł wynagrodzenie dla osoby zajmującej się 
dziećmi, 19.550 zł wyjazdy i bilety wstępu, autobusy, posiłki, 10.000 zł festyn w Tulcach.   
Wójt dodał, że Akcja Lato i Dni Gminy Kleszczewo mają osobny budżet. W przypadku Dni 
Gminy Kleszczewo oficjalnego święta całej Gminy impreza trwa dłużej niż 1 dzień w jednym 
miejscu, pozwala to na pozyskanie dodatkowych atrakcji, za które Gmina nie ponosi 
dodatkowych kosztów np. wesołe miasteczko, catering. Wójt podkreślił, że poprzez takie 
działania promujemy gminę o czym świadczy fakt, iż co roku forma tej imprezy jest coraz 
bardziej rozbudowywana i przyciąga coraz więcej uczestników. 
Radny Świątczak podkreślił, że z jego obserwacji wynika iż frekwencja w piątek w 
Kleszczewie była bardzo niska i w związku z tym proponuje w przyszłym roku 
zorganizowanie imprezy w Tulcach po to, aby poprzez integrację promować gminę jako 
całość, a nie tylko w jednym miejscu.  
Przewodnicząca powiedziała, że także w  ościennych   gminach obchody święta Gminy  
organizowane  są  w ich  „stolicy „  dlatego uważa za słuszne, że  i  w  przypadku  
Kleszczewa  jest  podobnie. Natomiast Akcja Lato, a  także festyn  ją  kończący  ma zupełnie 
inny charakter. Organizowane festyny, półkolonie, konkursy dla młodzieży i dzieci są po to, 
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aby promować zdrowy styl życia, przeciwdziałać nałogom. Akcja Lato jest organizowana i  
finansowana m.in. przez  Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
kończy się festynem rekreacyjno – sportowym w Tulcach podczas, którego jest rozstrzygnięty 
konkurs na plakat pt. „Stop nałogom – żyj zdrowo”, dlatego  nie  można  porównać  go  z  
imprezami  z  okazji  obchodów  święta  Gminy . 
Radna Michalak – Szczepaniak zapytała o ilość zapisanych dzieci w turnusach.  
Pan Czubak odpowiedział, że w przypadku I turnusu jest komplet natomiast do pozostałych 
dwóch wciąż odbywają się zapisy.   
Pan Czubak dodał, że opłata za scenę koncertową liczona była za 2 dni i 2 montaże. 
Zorganizowanie imprezy w innym miejscu powodowałoby duże utrudnienia logistyczne i 
wyższe koszty.  
Radny Świątczak powiedział, że należałoby zrównoważyć rangę imprezy i co roku 
proponować w różnych miejscach przy uwzględnieniu liczby mieszkańców np. w 
Gowarzewie, Tulcach. Radna Michalak – Szczepaniak przyłączyła się do tej opinii. 
Radna Kotecka powiedziała, że zgadza się, iż Gmina jest całością, jednakże traktuje 
Kleszczewo jak stolicę Gminy Kleszczewo i uważa za słuszne, aby Dni Gminy Kleszczewa 
odbywały się właśnie w tej miejscowości. Tym bardziej, że dzisiaj każdy ma możliwość 
dojazdu. Radna powiedziała, że przygotowana impreza zrobiła na niej ogromne wrażenie i nie 
podziela opinii, iż w piątek było mało uczestników. Sama brała udział i na koncercie 
Krzysztofa Krawczyka była bardzo duża frekwencja.    
Pan Czubak podkreślił, że każda gmina ma swoje charakterystyczne miejsce i gmina 
Kleszczewo w regionie właśnie jest kojarzona z tym miejscem. Pozwala to na rozbudowanie 
imprez z roku na rok oraz pozyskanie dodatkowych bezpłatnych atrakcji. 
Radni nie mieli więcej pytań. 
 
Ad.14   
Informacja Przewodniczących Komisji o tematyce posiedzeń. 
Radna Kotecka powiedziała, że na Komisji Oświaty i Kultury omówiony został temat 
działalności Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w pełni przedstawiony na dzisiejszej sesji. 
Radny Lammel powiedział, że tematem posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska była organizacja skupu zbóż i rzepaku. Dodał, że w tym roku są niższe ceny niż 
w latach ubiegłych i tak cena rzepaku za tonę wynosi 1.280 zł, a za pszenicę ok. 520 zł. 
Dodał, że trudność pozyskania dokładnych informacji o cenach zbóż, wynika z tego iż 
konsultowane są z pojedynczym klientem.  
Przewodnicząca Lesińska powiedziała, że Komisja Finansowo – Gospodarcza zajmowała się 
tematem dotyczącym realizacji planów rewitalizacji wsi. Omawiane były inwestycje 
poszczególnych miejscowości i prognozy realizacji w kolejnych  latach.  
 
Ad. 15 
Wójt przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności i tak: 
12 czerwca miało miejsce odsłonięcie popiersia Adama Mickiewicza w  Krerowie.  
15 czerwca nastąpiło oficjalne otwarcie dwóch kompleksów sportowo – rekreacyjnych „Orlik 
2012” w Kleszczewie i Tulcach. 
15 czerwca odbył się konkurs „Omnibus Gminy”. W kategorii szkoła podstawowa I miejsce 
zajęła Katarzyna Stefaniak, w kategorii Gimnazjum I miejsce zdobył Dominik Pieczyński. 
21 czerwca odbyło się spotkanie z wicestarostą Tomaszem Łubińskim. Poruszono tematy 
dotyczące planów remontów i  inwestycji na drogach powiatowych na kolejne 4 lata. 
22 czerwca miało miejsce otwarcie Punktu Gromadzenia Odpadów Problemowych w 
Poznaniu na ul. Wrzesińska 12. 
22 czerwca odbyła się konferencja jubileuszowa WOKiSS 
29 czerwca odbyło się spotkanie Rady Aglomeracji Poznańskiej podczas, którego omówiono 
treść statutu. 
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29 czerwca odbyło się również Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia „Światowid”. 
30 czerwca obchodzono Jubileusz 130 lat MPK. 
Inwestycje i remonty: 
- trwają prace remontowe świetlicy w Markowicach,  
- kontynuacja prac przy budowie sieci kanalizacyjnej w Śródce, Krzyżownikach i w Ziminie. 
- budowana jest doga na odcinku Krzyżowniki – Komorniki 
- planowany jest remont w Zespole Szkół w Kleszczewie: korytarz do świetlicy szkolnej, 
wejście od strony zatoki autobusowej, przygotowanie gabinetu stomatologicznego. 
- trwa remont ul. Siekiereckiej w Gowarzewie,  
- w przygotowaniu zatoka autobusowa w Markowicach. 
Wójt poinformował, że w ramach pomocy dla powodzian zebrano 50 ton zboża i 775,42 zł. 
Planowany jest wyjazd dwóch samochodów ciężarowych, w poniedziałek 11 lipca. 
Prawdopodobnie będzie jeszcze trzeci transport ze zbożem i z ziemniakami. 
Wójt przypomniał o numerze konta pomocy dla powodzian, który jest również na stronie 
internetowej gminy. 
Wójt poprosił Radnych o ustosunkowanie się do propozycji remontów dróg powiatowych w 
latach 2011-2014: odcinek drogi powiatowej przebiegającej przez Tulce, odcinek drogi 
powiatowej z Gowarzewa w kierunku Kleszczewa ( przy czym  samo Kleszczewo z tego 
programu jest wyodrębnione), droga Kleszczewo – Poklatki. Temat był omawiany również na 
poszczególnych Komisjach. W propozycji jest również ujęty remont drogi w Krerowie, 
ponieważ Gmina wykona nową nakładkę oraz odbuduje nową część chodnika – może to być 
udziałem Gminy w programie remontów. 
Radna Sznajder zapytała czy Powiat oczekuje od Gminy partycypowania w kosztach 
inwestycji.  
Wójt powiedział, że powiat oczekuje od Gminy partycypacji na poziomie ok. 25 %. 
Radny Świątczak powiedział, że często podczas realizacji okazuje się, że wartość inwestycji 
wzrasta i czy nasz udział będzie proporcjonalnie wzrastał, czy też będzie wynosić 25 % 
kosztów przedstawionych na dzień  dzisiejszy. 
Wójt powiedział, że jest to propozycja 25% nakładów, a nie żądanie ze strony powiatu. 
Pani Skarbnik zwróciła uwagę, podkreślając że budżet nie jest gumowy i jeśli uda się 
sprzedać nieruchomość wtedy będzie można przeznaczyć te środki na inwestycje, jednakże na 
dzień dzisiejszy dochody w zasadzie wystarczają na pokrycie wydatków bieżących.  
Radni nie mieli więcej pytań. 
Przewodnicząca zarządziła, aby poprzez głosowanie odpowiedzieć na pytanie czy 
aprobowany jest plan robót na drogach powiatowych w latach 2011-2014. 
Głosowało 11 Radnych ( Brak Radnego Maćkowiaka) 
Za: 11 
Przeciw: 0  
Wstrzymało się: 0 
Plan prac został zaaprobowany.  
 
Ad. 16 
Odpowiedzi na interpelacje. 
Wójt powiedział, że odpowiedzi na interpelację udzieli na kolejnej sesji, oraz poprosił 
Radnych o wyrażenie opinii czy są za zmianami w regulaminie porządkowym  z 
uwzględnieniem darmowych przewozów wózków. 
Ponieważ Radni nie mieli uwag, Przewodnicząca zarządziła głosowanie zadając pytanie czy 
Radni akceptują zmiany w regulaminie, po to aby wózek był zwolniony z opłaty. 
Głosowało 11 Radnych 
Za: 11 
Przeciw: 0  
Wstrzymało się: 0 
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Radni zaakceptowali wprowadzenie zmian do regulaminu. 
 
Ad. 17  
Zapytania i wolne wnioski. 
Radny Świątczak powiedział, że w Tulcach na Osiedlu Kwiatowym jest ustawiony znak 
dający bezwzględne pierwszeństwo pieszym. Znak nie jest ze wszystkich stron widoczny. 
Propozycja Radnego jest taka, aby posadowić jeszcze jeden znak wraz z zamontowaniem 
tablicy tekstowej, która ułatwiłaby zrozumienie znaku.  
Radna Michalak – Szczepaniak wnioskowała za usunięciem gałęzi zasłaniających 
sygnalizację świetlną w kierunku z Gowarzewa do Kleszczewa.  
Przewodnicząca zapytała o etap realizacji tablic informacyjnych i witaczy. Zasugerowała 
zwiększenie częstotliwości opróżniania pojemników na odpady z placów zabaw, ponieważ 
jest to duży problem w Śródce i Ziminie. Wnioskowała  także o  dokończenie    projektu 
chodnika  w Śródce i rozpoczęcie  realizacji  na  odcinku  dojścia  do  placu  zabaw. 
Podkreśliła, że jest to niebezpieczny odcinek.   
Wójt odpowiedział, że obecnie zbierane są oferty od firm, które mogą przygotować  tablice i 
witacze. W kwestii chodnika Wójt powiedział, że trudno będzie zobligować Powiat do 
wykonania projektu i raczej Gmina będzie musiała go sama zrealizować. 
Sołtys z Tulec poprosił Przewodniczącą o odpowiedź pisemną na kwestii w sprawie „lasku” 
na ulicy Bukowej w Tulcach. Przewodnicząca zobowiązała  się  do pisemnego   
poinformowania  mieszkańców o tym, że żadne działania  w  sprawie  lasku na  ul. Bukowej  
nie  zostały  podjęte. 
Radna Sznajder  wnioskowała za aktualizacją  tablic informacyjnych na osiedlach w Tulcach, 
ponieważ szukanie właściwej lokalizacji przysparza  obecnie dużo kłopotów. 
Radny Świątczak powiedział, że na ul. Konwaliowej mieszkańcy nie otrzymali worków do 
segregacji odpadów i gdzie mogą zgłaszać się po ich odbiór. 
Wójt powiedział, że każdy mieszkaniec, który zawarł umowę z firmą wywożącą odpady 
otrzymuje od niej worki. Worki można również pozyskać u sołtysów.  
Radny Drzewiecki poprosił o usunięcie gałęzi od strony drogi poznańskiej zasłaniających 
przejście dla pieszych oraz usunięcie tablicy  - dojazd do developera. 
Radny Świątczak zapytał o kwestię prawną lokalizacji kortów tenisowych: 2 krytych i 2 
otwartych. Temat był poruszony na wcześniejszych  Komisjach.   
Wójt powiedział, że Gmina zwróciła się do Starostwa w sprawie wyrażenia zgody na 
lokalizację kortów jak i do oferenta w celu uzasadnienia przez niego terminu dzierżawy na 
okres 20 lat. 
 
Ad.18 
Pani Przewodnicząca zakończyła obrady o godz. 19.05  
 
 
Protokołowała:           Za zgodność z przebiegiem obrad 
Małgorzata Smytry                  Przewodnicząca Rady Gminy 
      
                       Ewa Lesińska 
 
 

 


